
Transport-, Bygnings- og Boligudvalget

Til: Transport-, bygnings- og boligministeren

Dato: 18. december 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Samrådsspørgsmål H
Vil ministeren redegøre for følgende forhold vedr. korruptionsanklagerne mod
nogle af de virksomheder, som har vundet udbuddet om at bygge Storstrøms-
broen. Spørgsmålene stilles på baggrund af de seneste oplysninger, jf. artik-
len "To italienske firmaer ramt af korruptionssag: Nu skal de bygge Danmarks
tredjestørste bro" af den 18. december 2018 på fagbladet3f.dk:
– Har ministeren tiltro til den attest om bl.a. korruption, som Vejdirektoratet

har modtaget fra de italienske virksomheder?
– Har Vejdirektoratet ifølge ministerens overbevisning gjort, hvad de skulle i

denne sag?
– Er ministeren på baggrund af sagens forløb sikker på, at Vejdirektoratet

har gjort nok for at undersøge de italienske virksomheder før tildeling af
kontrakten?

– Hvad burde Vejdirektoratet have gjort for at undersøge de italienske virk-
somheder bedre?

– Er der en risiko for, at udbudsreglerne ikke er fulgt korrekt i denne sag?
- Mener ministeren, at der er behov for at vente med at underskrive kontrak-
ten mellem Vejdirektoratet og de vindende virksomheder for at undersøge
sagen nærmere?
– Hvad agter ministeren og Vejdirektorat at gøre nu?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kim Christiansen (DF).

På udvalgets vegne

Lennart Damsbo-Andersen
formand
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